
Protokół

z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Drogownictwa, Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej oraz Komisji Rewizyjnej

 w dniu 15 kwietnia 2025 roku 
o godzinie 1500 w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.

I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 9 Radnych
obecnych - 9 Radnych 
nieobecni                    - 0
Listy obecności stanowią załącznik do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji  Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa i  Integracji  Europejskiej  Grzegorz 
Regulski.

Przewodniczący Komisji  Grzegorz Regulski  –  o godzinie  1400 otworzył  wspólne posiedzenie 
Komisji  i  po  powitaniu  Radnych  i  zaproszonych  gości  stwierdził  kworum  pozwalające  na 
podejmowanie prawomocnych decyzji. Następnie odczytał treść porządku posiedzenia i zapytał czy 
są uwagi.  Porządek przyjęto bez uwag.

III Proponowany porządek posiedzenia:

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia komisji.
3. Działalność Kół Gospodyń Wiejskich w Gminie Kowalewo Pomorskie w 2024 roku.
4. Zimowe utrzymanie dróg i chodników w Gminie Kowalewo Pomorskie.
5. Informacja dotycząca wykonywanych zadań (wydatki) w zakresie umowy powierzenia zadań 
własnych Gminy dla ZGKiM za 2024 rok.
6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
7. Zapytania, sprawy różne.
8. Zakończenie.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Grzegorz  Regulski  –  poprosił  Radnych  o  przyjęcie  protokołu 
z posiedzenia Komisji, która odbyła się 18 marca 2025 roku.  Radni  przyjęli  protokół.

Ad. 3. Działalność Kół Gospodyń Wiejskich w Gminie Kowalewo Pomorskie w 2024 roku.

Sekretarz  Gminy  Monika  Piróg  –  poinformowała,  że  materiał  został  przesłany  Radnym  do 
zapoznania. Dodała, że  na posiedzenie Komisji zaproszenia otrzymały wszystkie Przewodniczące 
KGW, część z nich skorzystała z zaproszenia. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodnicząca KGW Sierakowo Marta Pawlik – Śliwa –  zawnioskowała o ogłoszenie przez 
Gminę konkursu na pozyskanie „Małych grantów” przez Koła Gospodyń Wiejskich z terenu Gminy 
Kowalewo Pomorskie.

W dalszej części Radny Jerzy Koralewski, Przewodniczący Rady Miejskiej Marcin Dunajski oraz 
Przewodniczący Komisji Grzegorz Regulski złożyli podziękowania dla wszystkich członków Kół 
Gospodyń Wiejskich, za tak wielkie zaangażowanie.
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Ad.4. Zimowe utrzymanie dróg i chodników w Gminie Kowalewo Pomorskie.

Kierownik ref.  GKiM Paulina Wiśniewska –  poinformowała,  że materiał  został  przesłany do 
Radnych  celem zapoznania. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Następnie odbyła się dyskusja,  w której udział wzięli:  Radny Jerzy Koralewski,  Kierownik ref.  
GKiM Paulina Wiśniewska, Radny Grzegorz Perełka, Przewodniczący Rady Marcin Dunajski oraz 
Radny Wojciech Małkiewicz. Między innymi wyjaśniono dlaczego większa ilość środków została 
przeznaczona  na  posypywanie  piaskiem  dróg  lub  chodników  na  terenie  miasta.  Kolejno 
poinformowano,  że  Chełmoniec  wydał  największą  ilość  środków pieniężnych  na  posypywanie 
dróg, ponieważ najczęściej zlecał takie zadanie – mieszkańcy często zgłaszali, że droga jest śliska.  
Wyjaśniono dlaczego stawka za roboczo – godzinę w ZGKiM jest najwyższa, dlaczego w kosztach 
utrzymania nie są wliczone koszty sprzątania po zimie oraz że zaplanowano sprzątanie miasta po 
zimie m.in. zostanie usunięty piach.

Ad.5. Informacja dotycząca wykonywanych zadań (wydatki) w zakresie umowy powierzenia 
zadań własnych Gminy dla ZGKiM za 2024 rok.

Prezes ZGKiM Lidia Jankowska – poinformowała, że materiał został przesłany Radnym celem 
zapoznania. Materiał stanowi załącznik do protokołu.

Następnie odbyła się dyskusja, w której udział wzięli: Radny Grzegorz Perełka, Prezes ZGKiM 
Lidia Jankowska, Radny Jerzy Koralewski, Przewodniczący Rady Marcin Dunajski, Radna Zyta 
Szymańska, Radny Jerzy Koralewski, Kierownik ref. GKiM Paulina Wiśniewska, Sołtys Sołectwa 
Sierakowo  Marta  Pawlik  –  Śliwa,  Radny  Jerzy  Orłowski,  Przewodniczący  Komisji  Grzegorz 
Regulski, Burmistrz Miasta Jacek Żurawski. Przedstawiono mi.in. ilu obecnie pracowników pracuje 
w ZGKiM, wyjaśniono, że Gmina będzie musiała dołożyć różnicę pomiędzy kwotą powierzenia, 
a kwotą wydatkowania. Odbyła się również dyskusja na temat przekazywanych przez sołectwa 10% 
z  funduszu  sołeckiego  na  utrzymanie  chodników  oraz  wyjaśniono  jakie  zadania  wynikają 
z  powierzenia.  Poinformowano,  że  rzetelnie  są  wykonywane  prace  przez  ZGKiM,  jednak 
należałoby się zastanowić nad kosztami za wykonywane usługi. Stwierdzono, że ZGKiM z roku na 
rok rozwija się coraz lepiej oraz, że należałoby zainwestować w specjalistyczny sprzęt, na którym 
będzie mógł pracować ZGKiM. 

Ad.6. Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – Sałatowska – poinformowała, że pierwsze dwa projekty 
uchwał omówi Skarbnik Gminy Magdalena Górna.

• PURM w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie 
na lata 2025-2045. 

• PURM w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2025. 
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Skarbnik Gminy Magdalena Górna – omówiła projekty uchwał. 

Do  przedstawionych  projektów  uchwał  zapytania  zgłosili:  Radny  Grzegorz  Perełka, 
Przewodniczący Rady Marcin Dunajski, Radny Jarosław Wiśniewski, Radny Piotr Sęk oraz Radny 
Jerzy Koralewski.  Na zadane pytania  odpowiedzi  udzielili:  Skarbnik Gminy Magdalena Górna, 
Kierownik ref. TIiGG Katarzyna Brzycka,  Kierownika MGOPS Anna Wiśniewska.

• PURM w sprawie  uchwalenia  miejscowego planu zagospodarowania  przestrzennego dla 
terenów w obrębie Sierakowo i Srebrniki, gmina Kowalewo Pomorskie. 

Kierownik ref. TIiGG Katarzyna Brzycka – omówiła projekt uchwały.

Do  przedstawionego  projektu  uchwały  zapytanie  zgłosił:  Radny  Grzegorz  Perełka,  na  które 
odpowiedzi udzieliła Kierownik ref. TIiGG Katarzyna Brzycka. 

• PURM w sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego dla działek o ewid. 108, 109/2, 220 położonych w obrębie ewidencyjnym 
Srebrniki, gm. Kowalewo Pomorskie. 

Kierownik ref.  TIiGG Katarzyna Brzycka – w pierwszej  kolejności  przedstawiła  informację 
dotyczącą zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego w Srebrnikach, kolejno 
omówiła projekt uchwały.

Do przedstawionego projektu  uchwały  zapytania  zgłosili:  Radny Grzegorz  Perełka  oraz  Radny 
Przemysław Gręźlikowski, na które odpowiedzi udzieliła Kierownik ref. TIiGG Katarzyna Brzycka 
oraz Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska.  

• PURM  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  z  realizacji  rocznego  programu  współpracy 
Gminy  Kowalewo  Pomorskie  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami 
wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie za 2024 rok. 

Sekretarz Gminy Monika Piróg – omówiła projekt uchwały. 

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – odniósł się do wniosku złożonego przez Przewodniczącą 
KGW Sierakowo Martę Pawlik – Śliwa, która zawnioskowała o ogłoszenie przez Gminę konkursu 
na  pozyskanie  „Małych grantów” przez  Koła  Gospodyń Wiejskich  z  terenu Gminy Kowalewo 
Pomorskie. Zadeklarował, że zostanie  to zaplanowane w przyszłorocznym budżecie. 

Następnie odbyła się dyskusja odnośnie przekazywania 1,5% podatku dla KGW oraz otrzymywania 
dofinansowania z ARMiR dla KGW, w której udział wzięli: Radny Jerzy Koralewski, Radna Zyta 
Szymańska, Przewodnicząca KGW Sierakowo Marta Pawlik – Śliwa, Skarbnik Gminy Magdalena 
Górna, Przedstawiciel KGW Pruska Łąka Beata Mika - Orłowska.

Radny  Grzegorz  Perełka  –  zawnioskował,  by  w  drużynie  reprezentującej  LKS  Promień 
Kowalewo, byli zawodnicy z terenu Gminy Kowalewo Pomorskie.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  poczyni  wszelkie  starania,  by 
zawodnikami byli mieszkańcy Gminy Kowalewo Pomorskie.
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• PURM  w  sprawie  przyjęcia  stanowiska  Rady  Miejskiej  w  Kowalewie  Pomorskim 
dotyczącego zmian organizacyjnych w Placówce Pocztowej w Kowalewie Pomorskim. 

Kierownik BRM Donata Pilarska – Mądry – omówiła projekt uchwały.

W wyniku  dyskusji  ustalono,  że  w  projekcie  uchwały  w  §  2.   zapis  otrzyma  nowe  brzmienie:  
„  Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim do przekazania stanowiska 
Rady Miejskiej w Kowalewie Pomorskim do: NSZZ Listonoszy Poczty Polskiej, Kancelarii Prezesa Rady 
Ministrów, Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej, Zarządu Poczty Polskiej Spółka Akcyjna.” 

Tematy informacyjne.

Kierownik  GKiM  Paulina  Wiśniewska –  poinformowała,  że  Radnym  został  przesłany  do 
zapoznania Regulamin Gminnego Konkursu „Przywracamy urok naszej Gminie”. Materiał stanowi 
załącznik do protokołu. Nikt z Radnych nie miał uwag do przedstawionego regulaminu. Ustalono, 
że członkowie Komisji Budżetowej i Samorządu dokonają lustracji terenowej.

Ad.7. Zapytania, sprawy różne.

Radna Zyta Szymańska – zawnioskowała o postawienie na ul. Konopnickiej, w pobliżu żłobka 
znaku z ograniczeniem prędkości. 

Radny Grzegorz Perełka – zapytał o teren zagospodarowania wzdłuż obwodnicy.

Kierownik  ref.  TIiGG  Katarzyna  Brzycka  –  poinformowała,  że  Urbanista  nie  udzielił 
odpowiedzi, zostało również wysłane zapytanie do LEX, na które otrzymano odpowiedź, z której 
nic nie wynika. Przypuszcza, że nikt nie wie jak odpowiedzieć na zadane pytanie. Dodała, że będą 
z zapytaniem występować dalej. Zasugerowała Radnemu, by złożył wniosek.

Radny Grzegorz Perełka – zapytał co z uszczelnieniem szamba przy świetlicy w Bielsku.

Kierownik  ref.  GKiM  Paulina  Wiśniewska –  poinformowała,  że  wystąpiono  z  ponownym 
pismem  do  właścicieli,  w  którym  zasugerowano,  by  szambo  było  wywożone  co  miesiąc. 
Poinformowała, że Sołtys sołectwa zadeklarowała, że zasugeruje właścicielom budynku, by szambo 
zostało uszczelnione.  

Radny Grzegorz Perełka – poinformował, że zwrócił się do Niego rolnik, u którego na gruntach 
rolnych przechodzi chodnik. Rolnik płaci podatek i co roku musi składać wniosek o umorzenie. 
Zapytał czy byłaby taka możliwość, by rolnik złożył raz wniosek o umorzenie i nie musiał już co 
roku składać takiego wniosku.  

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – zasugerowała, by mieszkaniec zgłosił się do Urzędu celem 
sprawdzenia  i  wyjaśnienia.  Dodała,  że  została  podjęta  uchwała,  która  umożliwia  mieszkańcom 
złożenie tylko jednorazowego wniosku o umorzenie podatku.
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Radny Piotr Błach – zgłosił, że w miejscowości Lipienica koło figurki, w kierunku miejscowości 
Józefat został przewrócony znak „8 ton”.

Kierownik ref.  GKiM Paulina Wiśniewska – poinformowała,  że w dniu dzisiejszym również 
zauważyła  przewrócony znak.  Poinformowała,  że  w dniu jutrzejszym zostanie  to  zgłoszone do 
Powiatu. 

Przewodniczący Rady Marcin Dunajski – poinformował, że w dniu 3 czerwca br. miał się odbyć 
Kongres  Samorządowy,  na  który  zaproszenie  otrzymali  wszyscy  Radni.  Wyjaśnił,  że  Kongres 
został przesunięty w terminie i najprawdopodobniej odbędzie się po wakacjach. 

Przewodnicząca  KGW  Sierakowo  Marta  Pawlik  –  Śliwa  –  zapytała  czy  konkurs  „Piękna 
Gmina” został również przywrócony. 

Kierownik ref. GKiM Paulina Wiśniewska – odpowiedziała, że na chwilę obecną przywrócony 
został tylko konkurs „ Przewracamy urok naszej Gminie”, jednak można również pomyśleć nad 
przywróceniem konkursu „Piękna Gmina”.

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał, gdzie odbędą się tegoroczne dożynki.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski –  odpowiedział,  że  tegoroczne  dożynki  odbędą  się 
w Marianach i będą to dożynki gminno – powiatowe. Kolejno poinformował o Konferencji, która 
odbędzie się z okazji 35-lecia samorządu terytorialnego, w dniu 27 maja 2025 roku. Dodał, że na 
wniosek straży powiatowej, została podjęta decyzja o tym, że zawody powiatowe straży pożarnej, 
będą się odbywały w Kowalewie. Wyjaśnił, że jest to związane z obchodami 750-lecia nadania 
praw  miejskich  dla  Kowalewa.  Kolejno  dodał,  że  w  dniu  jutrzejszym  będzie  brał  udział 
w spotkaniu w Starostwie, w którym będzie uczestniczył Wojewoda Kujawsko – Pomorski. Na 
zakończenie  poinformował,  że  ukończył  certyfikatem  szkolenie  w  zakresie  ochrony  ludności, 
obrony cywilnej dla osób pełniących funkcję Wójtów, Burmistrzów i Prezydentów Miast. Dodał, że 
takie szkolenie będzie również organizowane dla Wiceburmistrzów i Sekretarzy. 

Radny Jerzy Koralewski – poinformował, że w dniu 23 kwietnia br. odbędzie się objazd placówek 
oświatowych. Następnie poinformował Radnych o zmienionym  harmonogramie objazdu. 

Przewodniczący  Komisji  Grzegorz  Regulski –  przedstawił  stanowisko  Komisji  Rozwoju 
Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji Europejskiej dotyczącej zmiany Zarządzenia nr 129/2023 
Burmistrza Miasta Kowalewo Pomorskie z dnia 16 października 2023 roku w sprawie ustalenia 
stawek czynszu za grunty orne oddane w dzierżawę do trzech lat. Materiał stanowi załącznik do 
protokołu.



- 8 -

Ad.8. Zakończenie.

Wobec  wyczerpania  porządku  posiedzenia  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  1604 zamknął 
posiedzenie Komisji.
Protokół zawiera 8 kolejno ponumerowanych stron.

Protokołowała:
M. Chądzyńska

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY KOMISJI
                                                                                                          ROZWOJU GOSPODARCZEGO, ROLNICTWA
                                                                                                                       I INTEGRACJI EUROPEJSKIEJ
                                                                                                                                /-/  Grzegorz Regulski


